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Jablonkay Zoltán, a Budapesti AM He
lyi Csoport elnöke köszöntötte a megje
lenteket, majd bemutatta az első napi
rendi pont előadóját, dr. Honfy Veroni-
ka Annát, aki a Soproni Egyetem ERTI 
kutatója. Előadásának címe „Agrárerdé-
szeti rendszerek – kutatás és gyakorlat” 
volt. Mondanivalóját három témakörben 
ismertette előadónk: az agrár-erdészeti 
rendszerek bemutatása, a téma kuta-
tása külföldön és a téma kutatása ide-
haza.

Ismertetőt hallhattunk a különféle 
mezőgazdasági ágazatok és fás nö
vényzet kombinációjáról, a föld-egyen
érték arányról és a kialakított ökoszisz
témák szolgáltatásairól. 

Külföldi példák alapján tájékozód
hattunk többek között a fás növényzet
tel árnyékolt szőlőtermesztésről és tu
dományos konferenciákról. 

Az itthoni törekvések elsősorban a 
hazai fafajokra koncentrálnak főleg a 
köztes termelés keretében. Sok munka 
az országfásítás keretében zajlik, és le
hetőség van a KAP pályázatok igény
bevételére is. 

Bemutatásra kerültek a Szarvason 
végzett kísérletek, a multifunkciós és a 
méhlegelő célú mezővédő erdősávok. 
A hazai példák mellett hallhattunk még 

a szakpolitikai környezetről és a megje
lent kiadványokról is.

A kérdések és kiegészítések között 
az alábbi témák kerültek szóba: az ag-
rárerdészeti beruházások művelési ága; 
Marosvölgyi Béla tevékenysége ebben  
a témakörben; az agrárerdészeti tech-
nológiák speciális gépesítése; a nálunk 
gyakorlatban nem szereplő eljárások tá-
mogatása; az agrárerdészet hagyomá-
nyai 1895 óta és az 1960as években; 
az állattartás és az erdészet kapcsolata.

Az előadás nagy tetszést aratott, el
sősorban azoknál a szenior résztvevők
nél, akik hajdan erről tanultak, és a 
gyakorlatban is foglalkoztak a témával.

A szünet után Szepesi András elő-
adása következett „Merre tolja az EU  
az erdőgazdálkodás szekerét” címmel. 
Az előadó ennek a területnek elismert 
szakértője, komoly nemzetközi kapcso
latokkal és ismeretekkel. A nem könnyű 
és szerteágazó téma áttekintést adott az 
uniós szakpolitikáról. 

Az uniós törekvések fontosabb té
makörei a teljesség igénye nélkül: az 
európai zöld megállapodás (Grean 
Deal), ami minden tagállam részéről  
elfogadásra került; Biodiverzitás straté-
gia (2020); EU erdészeti stratégia és az 
EU új erdészeti stratégiája; EU klímatör-

vény; Földhasználat, földhasználatvál-
tozás és erdőgazdálkodás (LULUCF) 
rendelet; Globális erdőterületcsökkenés 
mérséklése (elsősorban olajpálma és 
szójatermesztés miatt); Fenntartható fi-
nanszírozás; Biomassza fenntartható-
ság; EU talajstratégiája 2030ig; Talaj 
monitoring irányelv; Erdészeti szaporí-
tóanyag előállításának és forgalmazá-
sának szabályozása; Széndioxid eltá-
volításának tanúsítása; Természethely-
reállítási rendelet; Erdészeti monitoring 
és stratégiai tervek.

A felsorolásból kitűnik, hogy az EU 
milyen részletességgel és mélységben 
foglalkozik az erdőgazdálkodással kap
csolatos kérdésekkel. Mindez a napi 
gyakorlatban is lecsapódik, az ágazat 
területén dolgozóktól felkészültséget 
és alaposságot kíván. 

A nagy érdeklődéssel hallgatott elő-
adást több hozzászólás követte, többek 
között a talajvédelem, a körforgásos gaz-
dálkodás és az információáramlás té
makörében. 

Érzékelhető, hogy az erdészeti ága
zat jellege egyre inkább tolódik a szol
gáltatás irányába, de ez már korábban 
is megvolt, csak az ágazati szereplők 
ezt nem érzékelték, illetve nem voltak 
hajlandók elfogadni. 

Az európai gazdálkodás, adminiszt-
ráció, kutatás és oktatás színterén a ha-
zai szakma elvesztette korábbi kedvező 
pozícióit, főleg az érdektelenség és a meg 
nem értés miatt. Ebbe erősen belejátszott 
a nyelvtudás általános hiánya is.

Az egyebek napirendi pont kereté
ben a hagyományoknak megfelelően 
Schmotzer András felköszöntötte a 
születés- és névnaposokat; beszámoló 
hangzott el dr. Béldy Ferenc emléktáb
lájának felavatásáról és Mohai Elek tag
társunk arról készült filmjéről és a 
nyomtatásban megjelent kiadványról; a 
Tollner-szobor elhelyezésének aktuális 
helyzetéről; a következő találkozóról 
(Fertő-Hanság NP-ben tervezett látoga
tásról). Dr. Szabó Sándor elnök megkö
szönte az előadásokat és a részvételt, 
majd bezárta az ülést.
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